



2026 年 “一带一路” 海水养殖技术国际培训班

2026 Belt and Road International Workshop on Mariculture Technologies

招生简章 Application Guide

中国 青岛 Qingdao, China

2026.10.19-2026.11.2

主办单位/Hosted by

中华人民共和国科学技术部国际合作司

Department of International Cooperation, Ministry of Science and Technology, People's Republic of China

承办单位/Organized by

中国水产科学研究院黄海水产研究所

Yellow Sea Fisheries Research Institute, Chinese Academy of Fishery Sciences

亚太水产养殖中心网秘书处

Network of Aquaculture Centres in Asia-Pacific Secretariat

培训时间/Date

2026.10.19–2026.11.02

地点/Venue

中国青岛/Qingdao, China

招生规模/Expected Number of Participants

20 人/20 Participants

培训班简介/About the Workshop

本培训班面向联合国粮食及农业组织（FAO）蓝色转型重大战略需求，旨在分享我国水产养殖先进科技，为共建“一带一路”国家培养海水养殖高端专业人才，推动其海水养殖产业的可持续发展，促进区域蓝色经济转型升级，助力实现消除饥饿、粮食不安全和一切形式营养不良等联合国可持续发展目标，推动构建更为紧密的人类命运共同体。

The workshop targets towards the Blue Transformation which is a major strategic need of the Food and Agriculture Organization of the United Nations (FAO). The training aims to share China's advanced

mariculture technologies, train high-end mariculture professionals for BRI partner countries, and promote the sustainable development of their mariculture industries. It also aims to facilitate the transformation and upgrading of the regional blue economy, accelerate the SDG implementation such as eradicating hunger, ensuring food insecurity and addressing all forms of malnutrition, and promote the building of a community of shared future for mankind.

招生对象/Targeted Participants

“一带一路”沿线发展中国家渔业行业行政主管部门官员，科教机构、行业协会、相关企业的管理、科研与技术人员。

Targeted participants include officials from fishery administrative authorities, researchers, managers and technical staff from educational, scientific and industrial institutions, and companies as well as relevant personnel of fishery-related international organizations from the Belt and Road developing countries.

培训语言/Training Language

英语/English

培训内容/Training Contents

培训形式分为专题授课、学术交流、技术培训和实地调研四个部分。

培训内容包括：

- 海水养殖遗传育种理论与技术；
- 海水养殖新模式与新技术；
- 海水养殖病害诊断与综合防控技术；
- 海水养殖营养调控与饲料投喂技术；
- 海水养殖质量安全与产品加工技术。

The workshop mainly consists of three sections, including in-class thematic lecture, academic exchanges, hands-on mariculture technology training and field visits to aquaculture farms and companies on the following topics:

- Theories and Technologies for Genetic Breeding of Mariculture Animals
- New Mariculture Models and Techniques
- Mariculture Disease Control and Prevention
- Nutrition and Feed Technologies for Mariculture Animals
- Safety and Processing Technologies for Mariculture Products

学员要求/Eligibility

- 来自一带一路沿线发展中国家，具备大学本科以上或同等学历。

Citizens from B&R developing countries, holding a bachelor's degree or above or equivalent academic qualifications.

- 能用英语交流。Able to communicate in English.
- 身心健康，无传染性疾病。

In good physical and mental health, free from infectious diseases

- 学员不得为外国在华人员、留学人员。

Applicants shall not be foreign residents living in China or international students studying in China.

注册报名及录取流程

Registration and Acceptance Procedures

- 培训费用覆盖范围及培训时间

Training Costs and Period

1. 报名注册免费。

Registration is free of charge.

2. 学员自行承担往返国际旅费。

Participants shall bear their international round-trip travel expenses.

3. 培训方承担学员 2026 年 10 月 19 日至 11 月 2 日期间的培训、食宿、交通等费用。

The organizer will cover participants' training fees, accommodation, meals, local transportation and other relevant expenses from October 19 to November 2, 2026.

➤ **报名材料:**

Application Documents

1. 报名表。

Editable application form.(Please find the registration form in the Appendix)

2. 护照信息页扫描件。

Scanned copy of the passport bio-page.

➤ **报名截止日期及提交邮箱:**报名材料于北京时间 9 月 7 日 8:00 之前发送至邮箱(ice@ysfri.ac.cn)。

Registration Deadline and Submission Email: The above documents shall be emailed to ice@ysfri.ac.cn by **Beijing time 8AM, Sep. 7, 2026.**

联系人: 孙淡宁 Contact person: Ms. SUN Danning

➤ **录取:** 1.录取结果邮箱通知。 2.录取后陆续发送盖章版黄海所邀请函用于手续办理, 及农业农村部正式邀请函用于签证办理。

Acceptance: 1. Acceptance will be notified via email. 2. For accepted participants, stamped YSFRI invitation letter

followed by official invitation letter from the Ministry of Agriculture and Rural Affairs of China will be emailed subsequently for preparing visa application and other necessary procedures.

- **备注：**报名结果及重要通知通过邮箱发送。如未及时回信或提供必要材料，可能会影响最终录取，请密切关注邮箱收件信息。如有任何疑问，请邮件联系 (ice@ysfri.ac.cn)。

Notes: Acceptance confirmation and essential follow-up message will be sent via email. Untimely reply/non-reply or key application documents absence may lead to failed acceptance, so please check your documents carefully and follow the inbox closely. For any questions, please don't hesitate to reach Ms. SUN Danning via ice@ysfri.ac.cn).